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Θεσσαλονίκη, 01/07/2020 

 

Του:  Κυριάκου Βελόπουλου, Προέδρου Κόμματος, Βουλευτή Λάρισας 

 

Προς:  Τον κ. Υπουργό Εξωτερικών 

 

 

ΘΕΜΑ:     «Ανακίνηση θέματος Ίμβρου και Τενέδου» 

 

 

Κύριε Υπουργέ, 

 

Σύμφωνα με δημοσίευμα ηλεκτρονικού τύπου της 27ης Ιουνίου 2020 

(https://tourkikanea.gr/arthra-tou-istologiou/imvros-

6/?fbclid=IwAR0tiC09Z3ymsSKXsGVf5dzXzn6iG-5XClu12htBALbNWj5JQRZK8GbGFyw), 

οι Τούρκοι θέτουν μια ευρεία γκάμα από δήθεν «ελληνοτουρκικές διαφορές», τις οποίες 

προτίθενται να τις συζητήσουν με τους Έλληνες, προκειμένου να ξεκινήσει μια διαπραγμάτευση 

για ανυπόστατα και ανύπαρκτα ζητήματα και με μόνιμη πρόθεση τους να συμβιβαστούμε με τη 

βούληση αυτών. Μείζον και πραγματικό, όμως, διπλωματικό ζήτημα, το οποίο επί δεκαετίες 

παραμένει άλυτο και επί του οποίου, υφίσταται κατάφορη καταστρατήγηση του «Διεθνούς 

Δικαίου», το οποίο, ενίοτε, υπερθεματίζουμε και υποστηρίζουμε, είναι το θέμα της αυτονομίας 

Ίμβρου και Τενέδου. Χαρακτηριστικά, η συνθήκη της Λωζάνης αναφέρει τα εξής: «Αι νήσοι 

Ίμβρος και Τένεδος, παραμένουσι υπό την τουρκικήν κυριαρχίαν, θα απολαύωσιν ειδικής διοικητικής 

οργανώσεως, αποτελούμενης εκ τοπικών στοιχείων και παρεχούσης πάσαν εγγύησιν εις τον μη 

μουσουλμανικόν ιθαγενή πληθυσμόν δι’ ό,τι αφορά εις την τοπικήν διοίκησιν και την προστασίαν των 

προσώπων και των περιουσιών. 

Η διατήρησις της τάξεως θα εξασφαλίζηται ένα αυταίς δι’ αστυνομίας στρατολογουμένης μεταξύ του 

ιθαγενούς πληθυσμού, τη φροντίδι της ως άνω προβλεπομένης τοπικής διοικήσεως υπό τας διαταγάς 

της οποίας θα διατελεί. 

Αι συνομολογηθείσαι ή συνομολογηθησόμεναι μεταξύ Ελλάδος και Τουρκίας συμφωνίαι, αι αφορώσι 

την ανταλλαγήν των Ελληνικών και τουρκικών πληθυσμών, δεν θα εφαρμοσθώσιν εις τους κατοίκους 

των νήσων Ίμβρου και Τενέδου». 

 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 

 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 

Προτίθεσθε να αναδείξετε το θέμα της Ίμβρου και Τενέδου, δοθείσης ευκαιρίας ή 

δημιουργηθείσης, είτε σε διμερές επίπεδο, είτε σε διεθνές, προκειμένου να ασκηθεί πίεση  στον 

τουρκικό παράγοντα να προχωρήσει στην εφαρμογή των όρων της συνθήκης της Λωζάννης επί του 

πρακτέου και επί του συγκεκριμένου θέματος κι όχι θεωρητικώς; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

 

Κυριάκος Βελόπουλος 
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